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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 12 dec. 1955
*'s Morgens te 11 uur aangevangen en 's middags voortgezet, Trêveszaal.

Aanwezig: De Minister-President Drees en de Ministers Algera, Beel, De Bruijn, Cals,
Donker, Kernkamp, Van de Kieft, Luns, Mansholt, Staf, Suurhoff, Van Thiel, Witte en Zijlstra
(afwezig is Minister Beyen).

Secretaris: J. Middelburg.
- - -

3. Buitenlands beleid
- - -
c. De verhouding tot Indonesië (Zie notulen MR d.d. 5 december 1955, punt 3c.)
Minister Luns brengt verslag uit over de voorbereidende besprekingen inzake de Nieuw-
Guineakwestie in de Verenigde Naties.

Omtrent de openingsvergadering van de conferentie met de Indonesiërs deelt
spreker mede, dat enkele minuten voor de opening bleek, dat de Indonesische Minister Anak
Agung onaanvaardbare passages over het agendapunt inzake Nieuw-Guinea in zijn speech had
verwerkt. Het heeft geruime tijd geruime tijd geduurd voor men deze had geschrapt.

Middagvergadering

3. Buitenlands beleid
c. De verhouding tot Indonesië (Vervolg.)
Minister Luns deelt vervolgens mede, dat op de eerste bijeenkomst alleen is gesproken over de
procedure, waarbij o.a. het volgende is afgesproken: wisselend voorzitterschap, voertaal is het
Nederlands of een andere door beide partijen gesproken taal en de conferentie heeft een besloten
karakter.

Spreker heeft voorts een gesprek gehad met Anak Agung en Utojo over een aantal
punten. Omtrent de duur heeft hij gezegd, dat gezien het ontbreken van elke voorbereiding de
conferentie óf vele weken zal duren, zoals vorig jaar toen men zeven weken bijeen is geweest., óf
zal men snel naar een aantal formules moeten zoeken. Wat het laatste geval betreft heeft spreker
duidelijk gemaakt, dat Nederland niet akkoord kan gaan met een algemene formule in de plaats
van de regelingen in de Finec. De Indonesiërs hebben voorts de wenselijkheid betoogd van de
toelating van Indonesische consuls en de Indonesische scholen in Nieuw-Guinea. Spreker heeft
erop gewezen, dat de toelating van een consul bezwaarlijk is zolang Indonesië een West-Irian
Bureau heeft, terwijl het onderwijs in Nieuw-Guinea nog steeds het Maleis bevat en er overigens
ook geen Indonesische kinderen in dat gebied zijn. Spreker heeft voorts bijzondere aandacht
geschonken aan de processen tegen Nederlanders en de kwesties van de Indische Nederlanders,
de Ambonnezen en van de transfer ter sprake gebracht. De twee Indonesiërs meenden, dat zij met
Kerstmis naar hun land zouden kunnen terugkeren. Voorts wilden zij na vier dagen conferentie in
Den Haag de besprekingen in Genève voortzetten, waaromtrent tevoren van Nederlandse kant
was gezegd, dat dit niet uitgesloten zou zijn. In Brussel is geïnformeerd of het mogelijk was een
conferentie met 80 man daar te houden, waarop is geantwoord, dat in deze maand hiervoor geen
hotelruimte is vrij te maken. Indien van Indonesische zijde zeer wordt aangedrongen op
vergadering in Genève, zou spreker zich bereid willen verklaren a.s. vrijdag in Genève bijeen te
komen om maandag weer hier terug te zijn.

Minister Algera herinnert eraan, dat over de plaats der besprekingen een uitvoerige
discussie in de Ministerraad is gevoerd. Daarbij is het houden van besprekingen in Genève niet
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aanvaard. De Nederlandse Ministers zullen het dan kunnen verloochenen als van Nederlandse
zijde met Genève zou zijn ingestemd. Voorts wijst spreker erop, dat tegen het houden van een
zitting op zondag ook bezwaar zal rijzen.

De Minister-President dringt erop aan, dat volgende maandag de Nederlandse
Ministers terug zijn voor de Ministerraad.

Minister Zijlstra zal in de week na Kerstmis niet aan de besprekingen deelnemen.
Spreker is van oordeel, dat men op zondag kalm aan zal moeten doen.

De Minister-President noemt nog als mogelijkheden, dat alleen de betrokken
Ministers in Brussel bijeenkomen of dat men enkele dagen in Antwerpen vergadert. Hij stelt voor
een beslissing hierover aan de delegatie over te laten. De Raad aanvaardt dit voorstel.

Minister Kernkamp acht de procedure bezwaarlijk, dat men in enkele dagen
formules gaat opstellen. De Minister-President verwacht, dat de besprekingen ook na Kerstmis
zullen voortduren.
- - -


